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Verslag overleg rapporteurs Werkplein D6 met het Werkplein Hart van West-Brabant 

d.d. 28 mei 2024 

 

Aanwezig 

Corina Dam (raadsrapporteur gemeenteraad Halderberge) 

Joost Verschuuren (raadsrapporteur gemeenteraad Halderberge) 

Jennie Boer (raadsrapporteur gemeenteraad Etten-Leur) 

Annette Gepkens (raadsrapporteur gemeente Roosendaal) 

Ine Kuijpers (raadsrapporteur gemeenteraad Moerdijk) 

Marianne Pas (raadsrapporteur gemeenteraad Moerdijk) 

Hilde Raats (raadsrapporteur gemeenteraad Zundert) 

Gerard Hertsenberg (raadsrapporteur gemeenteraad Zundert) 

 

Marko Does (directeur Werkplein Hart van West-Brabant) 

Ruut van Andel (directieadviseur, Werkplein Hart van West-Brabant) 

Jos Koopman (directeur WVS) 

Pieter Havermans (bestuurssecretaris WVS) 

 

Wim Voeten (griffier, gemeente Etten-Leur, voorzitter) 

Ellen Roelfsema (raadsadviseur gemeente Roosendaal, verslaglegging) 

 

Afwezig  

Gerard van Zalinge (raadsrapporteur gemeente Roosendaal) 

Stijn van Looveren (raadsrapporteur gemeenteraad Roosendaal) 

Martin van der Bijl (raadsrapporteur gemeenteraad Roosendaal) 

Hadewych den Ridder (raadsrapporteur gemeenteraad Moerdijk) 

Lia Damen (raadsrapporteur gemeenteraad Moerdijk) 

Kitty Hoevenberg-Aerts (raadsrapporteur gemeenteraad Etten-Leur) 

Edgar de Jager (raadsrapporteur gemeenteraad Etten-Leur) 

Jessica van den Oetelaar (raadsrapporteur gemeenteraad Halderberge) 

Harold van Hoof (raadsrapporteur gemeenteraad Halderberge) 

 

1. Opening en vaststellen agenda 
Voor het eerst een gemeenschappelijk overleg met Werkplein en WVS. De Brabantse Wal is hiervan 
op de hoogte. Mogelijk dat zij in een later stadium ook zullen aansluiten.  
 
2. Vaststellen verslag overleg 27 februari 2024 
Het verslag van het overleg van 27 februari 2024 is ongewijzigd vastgesteld.  
 
3. Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen. 
 
4. Bespreken jaarverslag en jaarrekening 2023 en ontwerpbegrotingen 2025 
 
4a. Werkplein  
De primaire begroting Werkplein wordt beleidsarm vastgesteld. 
De begroting wordt tussendoor (2e kwartaal) bijgewerkt en dat geeft een meer reëel beeld.  
De prognose voor 2024 is €119.938.573. Dit is een toename van €13.969.294 ten opzichte van de 
begroting 2023.  
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Dit wordt veroorzaakt door: 
o Stijging minimumloon 
o Inflatie 
o Stijging aantal dossiers  

Dit wordt wel grotendeels gecompenseerd door een hogere vergoeding vanuit het Rijk.  
Daarbij wordt door het Werkplein ook gekeken naar mogelijke bestandsmaatregelen.  
 
4b. WVS 
Dhr. Koopman geeft aan dat de WVS in het begin van het jaar een begroting opmaakt, maar dat op 
het moment dat de meicirculaire er is de begroting daar op wordt aangepast. Dit geldt ook voor de 
septembercirculaire. De meicirculaire is net binnen. Hieruit blijkt dat er 3 miljoen meer bijdrage 
vanuit het Rijk zal komen.  
 
Vanuit de raadsrapporteurs is gevraagd welke risico’s het WVS loopt. 
Dhr. Koopman heeft aangeven dat er een aantal risicoprofielen zijn waar je als bedrijf een reserve 
voor op moet bouwen. Als voorbeelden heeft dhr. Koopman ter vergadering benoemd: 
-een risico op basis van CAO-verhogingen (onverwachte loonstijgingen) 
-een risico in de bedrijfsvoering, bijv. onverwachte prijsstijgingen van materialen of 
aanvoerproblemen, faillissementen etc. waardoor opdrachten vervallen of stil komen te liggen. Dhr. 
Koopman licht toe dat WVS, in vergelijking met andere verbonden partijen, een a-typische 
verbonden partij is omdat WVS zeer afhankelijk is van de grillige (economische) ontwikkelingen in de 
markt. 
 
Vanuit de raadsrapporteurs Moerdijk is aangegeven, dat er voor het WVS een zienswijze is waarbij 
wordt voorgesteld om de omvang van de benodigde algemene reserve bij te stellen conform de 
bepalingen uit de herijkte Nota Verbonden Partijen, in die zin dat de algemene reserve ‘slechts’ is 
bedoeld voor het opvangen van afwijkingen tussen indexeringen die in de begroting zijn opgenomen 
en de werkelijke cao-indexering, overige cao-afspraken en de werkelijke prijsontwikkeling. In geval 
van andere afwijkingen dient WVS dit aan de gemeenten voor te leggen op het moment dat het risico 
zich daadwerkelijk voordoet.  
 
Afgesproken is, dat de raadsrapporteurs Moerdijk deze zienswijze via de griffiers zullen delen met de 
andere raadsrapporteurs. Dhr. Voeten zal daarnaast ook even informeren bij de gemeente Rucphen, 
om hun eventuele zienswijze ook te delen met de raadsrapporteurs.  
 
5. Ketensamenwerking 
De ketensamenwerking verloopt goed: 

→ Werkplein, WVS en ISD Brabantse Wal hebben samen een plek ontwikkeld (bij WVS) waar 
mensen intensiever kunnen worden gediagnosticeerd.  

→ Werkplein, WVS en ISD Brabantse Wal zijn voornemens om nog intensiever met elkaar te 
gaan samenwerken om de ‘vergeten groep’ -zoals deze groep in eerdere vergaderingen is 
benoemd- naar werk te begeleiden. Deze groep zit in de breedte van het Sociaal Domein 
(met multi-problematiek) en daarom moet ook de ketensamenwerking meer gericht zijn op 
de breedte van het Sociaal Domein.  

→ Er is ook een landelijke ontwikkeling gaande, waardoor meer mensen naar beschut werken 
kunnen worden begeleid.  

→ Bij inburgeraars wordt extra aandacht geschonken aan taal op de werkvloer (gericht op de 
branche waarin men gaat werken).  
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Verder is ter vergadering de bestuurlijke opdracht aan de 3 directeuren (WVS, Werkplein en ISD 
Brabantse Wal) nader toegelicht. Dit moet eind dit jaar afgerond zijn. Dit betreft een onderzoek naar 
de toekomst, bestaande uit:  

A. Onderzoek naar populatie, arbeidsmarkt en economie 
B. Maatschappelijke baten -en kostenanalyse  
C. Een onderzoek naar de optimale organisatievorm 
D. Een voorstel voor een vervolgprogramma (m.b.t. hoe wordt de aanpak vormgegeven). 

 
Er volgt een informatiebulletin dat aan de gemeenteraden zal worden gestuurd. Het verzoek aan de 
raden is, om dit met de eigen wethouder dan nader te bespreken.  
 
Dhr. Voeten vraagt hoe het staat met de wijziging van de Participatiewet.  
Dhr. Does heeft aangegeven dat de Participatiewet in 3 fasen is opgesplitst: spoor 1, 2 en 3. 
Hiervoor geldt de volgende stand van zaken: 

Spoor 1 = het wetsvoorstel → dit ligt bij de Raad van State 

Spoor 2 = domein overstijgende maatregelen en maatregelen voor de langere termijn → dit moet 
nog beginnen met de voorbereiding 
Spoor 3 = het ontwikkelen van een instrumentarium om de vakkundigheid van professionals in de 

gemeentelijke uitvoering te verbeteren → hier ligt inmiddels een leerplan/leerlijn op bij het 
Ministerie en hier worden WVS, ISD Brabantse Wal en Werkplein ook bij betrokken.  
 
6. Stand van zaken vormgeven dashboards resultaten Werkplein 
Dhr. Does heeft ter vergadering de stand van zaken m.b.t. de dashboards bij het Werkplein 
toegelicht. Er is een programmaplaat waarbij de doelstellingen staan die vanuit de gemeentes als 
opdracht aan het Werkplein gegeven zijn. Van daaruit volgt vervolgens de hoe-vraag, d.w.z.: het 
Werkplein gaat met de eigen organisatie in overleg over hoe de teams en individuele medewerkers 
aan de doelstellingen gaan bijdragen. De teams en individuele medewerkers krijgen hiertoe een 
dashboard. Op die manier komt dus allerlei informatie in de dasboards terecht en dat wordt als het 
ware een dashboardpiramide, waarbij in het puntje een managementdashboard ontstaat. Dit 
dashboard kan ook met de raden gedeeld worden. Het Werkplein verwacht dit jaar nog het live 
dashboard aan de raden te kunnen presenteren.  
 
7. Resultaten 5 bestandsmaatregelen Werkplein 
Ter vergadering is door het Werkplein een factsheet bestandsbeheersing, tussenstand 1 mei 2024, 
getoond (zie de bij dit verslag gevoegde presentatie).  
 
Vanuit de raadsrapporteurs is als aandachtspunt bij statushouders meegegeven, dat als je alleen de 
kostwinners uit een gezin begeleidt en nog een partner thuiszit, dat die partner die thuiszit dan de 
taalachterstand als het ware in stand houdt (niet alleen naar de kinderen, maar het werkt ook als een 
rem op de partner die wel intensief taalonderwijs krijgt). Dit is ook gebleken uit ervaringen uit het 
verleden bij arbeidsmigranten. Vanuit WVS en Werkplein is aangegeven dat dit nu nog niet zozeer 
speelt bij de groep die op dit moment in het bestand zit, maar dat dit als aandachtspunt zal worden 
meegenomen.  
 
8. Procesvoorstel om te komen tot een programmaplaat 2025 van het Werkplein  
Dhr. Does heeft ter vergadering toegelicht, dat 20 mei jl. de aftrap was voor de programmaplaat 
2025, dus het proces om te komen tot een programmaplaat 2025 is net begonnen. Wel is al bekend 
dat er een extra doelstelling komt op inburgering. Het is de bedoeling dat het Werkplein in de zomer 
de inspanningen van de medewerkers om de doelstellingen te halen intern de organisatie zal 
bespreken. In het najaar wordt dan de puzzel gelegd. Dan zullen ook de raadsrapporteurs worden 
betrokken. Het is de bedoeling dat de Programmaplaat 19 december 2024 in het AB wordt 
vastgesteld.  
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9. Datum volgend overleg: voorstel dinsdag 29 oktober 2024 om 19:30 uur 
Roosendaal doet het volgende overleg (locatie: Huis van Roosendaal). Het overleg zal plaatsvinden 
op dinsdag 29 oktober 2024 om 19:30 uur. 
 
 
10. Rondvraag 
Er zijn geen punten voor de rondvraag.  
 
11. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.20 uur en bedankt alle aanwezigen. 
 
 


